

# 旅游季刊<sup>®</sup>

## TOURISM TRIBUNE

国家社科基金资助期刊 · 中国最具国际影响力学术期刊（人文社科类）

全国中文核心期刊 · 中国人文社会科学期刊AMI综合评价（A刊）权威期刊 · CSSCI来源期刊

A Journal of the National Social Science Foundation of China

One of the Highest International Impact Academic Journals of China (Humanities and Social Sciences)

An Authoritative Journal in Humanities and Social Science in China

A Journal Indexed in the CSSCI

■ 王心蕊 赖清清 黄雅妮

模仿与创新：关系嵌入影响下乡村旅游地创业模式选择研究

■ 田彩云 管祥泰 田惠文

黄河流域乡村旅游重点村空间分布特征及其影响因素研究

■ 李梦瑶 于佳 谢彦君

入藏游客饮食体验的极化与迁转现象

■ 文彤 温礼堂 谢祥项

共情视角下成员伙伴对旅游志愿者主动服务行为的影响





刊 名 《旅游学刊》  
LÜYOU XUEKAN  
主 管 北京市教育委员会  
主 办 北京联合大学旅游学院  
出 版 《旅游学刊》编辑部  
网 址 www.lyxk.cbpt.cnki.net

主 编 严旭阳  
执行主编 张凌云  
副主编 保继刚 谢彦君  
王有成 吴巧红  
宋志伟 孙业红  
编辑部主任 吴巧红  
编 辑 刘鲁 周小芳  
王婧 郑果  
本期执编 郑果

印 刷 北京科信印刷有限公司  
国 内 发 行 中国邮政集团公司北京市  
报刊发行局  
国 外 发 行 中国国际图书贸易集团有限公司  
ISSN 1002-5006  
CN 11-1120/K  
本 刊 地 址 北京朝阳区北四环东路99号  
邮 政 编 码 100101  
电 话 010-64900163  
传 真 010-64909224  
E - mail lyxk@vip.sina.com

直 接 购 阅 《旅游学刊》编辑部  
订 阅 邮 箱 lyxfx@163.com  
发 行 联 系 人 王婧 010-64909224  
广 告 发 布 登 记 号 京朝工商广登字20170078号  
广 告 联 系 人 刘鲁 010-64909224

## 目 次 (月刊 第38卷 第8期 总第324期 2023年8月6日出版)

- 01 中国旅游发展笔谈——旅游与可持续发展目标  
旅游可持续发展监测:中国的实践经验 徐红罡 王珂 保继刚 / 文化遗产旅游促进联合国2030年可持续发展目标的路径 Chin Ee Ong 张朝枝 / 粮食安全视域下旅游业可持续发展:科学内涵与战略导向 王金伟 袁佳欣 王灵恩 / 旅游促进人类健康福祉的螺旋上升路径 向丹 黄潇婷 / 可持续发展目标与旅游:旅游助益游客心理健康的作用机制 马仪亮 / 可持续旅游与性别平等的内涵、途径与挑战 刘方方 王辉 / 气候变化背景下的户外体育旅游可持续发展:减缓与适应 杨鹏蔚 丹丹 李山
- 18 模仿与创新:关系嵌入影响下乡村旅游地创业模式选择研究  
王心蕊 赖清清 黄雅妮
- 32 黄河流域乡村旅游重点村空间分布特征及其影响因素研究  
田彩云 管祥泰 田惠文
- 45 入藏游客饮食体验的极化与迁转现象  
李梦瑶 于佳 谢彦君
- 62 共享住宿平台房东信任建立机制研究  
牛阮霞 宋瑞 毛丽娟
- 77 民宿平台“杀熟”形成机制及其协同治理  
——演化博弈视角的研究  
杨在军 刘爽
- 94 二元情感视角下共享住宿顾客情感体验的成因机理  
李蕊 李勇泉 阮文奇 张舒宁 王美钰
- 110 品牌格式塔视角下中国出境游客海岛目的地情感挖掘及组态  
王娟 丁宣文
- 122 促进还是抑制?  
——中国入境旅游需求的主-客文化差异效应研究  
唐培 何建民 冯学钢
- 134 过境免签政策的入境旅游效应及其内在机制  
——以中国57个主要旅游城市为例  
张应武 郑雪梅
- 148 共情视角下成员伙伴对旅游志愿者主动服务行为的影响  
文彤 温礼堂 谢祥项
- 广告简目 封三 宁夏大学前沿交叉学院
- 本刊启事 1. 本刊实行同行专家匿名评审制度  
2. 本刊对所发论文(包括中文及其他语种)享有专有版权、复制权、发行权、出租权、展览权、表演权、放映权、广播权、信息网络传播权、摄制权、改编权、翻译权、汇编权以及应当由著作权人享有的其他权利  
3. 本刊不以任何形式收取版面费,全国社科工作办举报电话:010-63098272
- [期刊基本参数] CN11-1120/k \* 1986 \* m \* 162\* zh \* P \* ￥60.00 \* 17\* 2023-08

## CONTENTS

Discussion Forum of China Tourism Development: Tourism and Sustainable Development Goals

XU Honggang, WANG Ke, BAO Jigang, CHIN Ee Ong, ZHANG Chaozhi,  
WANG Jinwei, YUAN Jiaxin, WANG Ling'en, XIANG Dan,  
HUANG Xiaoting, MA Yiliang, LIU Fangfang, WANG Hui,  
YANG Peng, YU Dandan, LI Shan (01)

Imitation and Innovation: Research on Relational Embeddedness and Entrepreneurial Mode in Rural Tourism Destinations

WANG Xinrui, LAI Qingqing, HUANG Yani (31)

Spatial Distribution Characteristic and Its Influencing Factors of Key Rural Tourism Villages in the Yellow River Basin

TIAN Caiyun, GUAN Xiangtai, TIAN Huiweng (43)

The Polarization and Transferring Tendency with the Food Experience among Tourists in Tibet

LI Mengyao, YU Jia, XIE Yanjun (61)

Mechanism in Peer-to-Peer Sharing Accommodation Platforms

NIU Ruanxia, SONG Rui, MAO Lijuan (76)

The Formation Mechanism and Collaborative Governance of Peer-to-Peer Accommodation

Price Discrimination from the Perspective of Evolutionary Game Theory

YANG Zaijun, LIU Shuang (93)

The Causative Mechanism of Shared Accommodation Customers' Emotional Experience from the Perspective of Binary Emotions

LI Rui, LI Yongquan, RUAN Wenqi, ZHANG Shuning, WANG Meiyu (109)

Emotion Mining and Configuration Paths of Chinese Outbound Tourists Island Destinations from the Perspective of Brand Gestalt

WANG Juan, DING Xuanwen (121)

Promotion or Inhibition: Impacts of Host-Guest Cultural Differences on China's Inbound Tourism Demand

TANG Pei, HE Jianmin, FENG Xuegang (133)

The Effects of China's Visa-free Transit Policy on Inbound Tourism and Its Internal Mechanism: A Case Study of 57 Major Tourism Cities in China

ZHANG Yingwu, ZHENG Xuemei (147)

The Effects of Team Members on Tourism Volunteers Proactive Service Behavior from the Perspective of Empathy

WEN Tong, WEN Litang, XIE Xiangxiang (160)



Monthly

Vol. 38 , No. 8

August 6 , 2023

*Tourism Tribune*, the only national gazette specialized in tourism to be distributed at home and abroad, is published monthly in Beijing.

The manuscripts are peer reviewed anonymously.

**Sponsor:** Tourism College of Beijing Union University

**Published by** the Editorial Office of *Tourism Tribune*

**Editor-in-Chief:** YAN Xuyang

**Executive Editor-in-Chief:** ZHANG Lingyun

**Associate Editor-in-Chief:**

BAO Jigang , XIE Yanjun ,

Youcheng WANG , WU Qiaohong ,

SONG Zhiwei , SUN Yehong

**Editors:** LIU Lu, ZHOU Xiaofang , WANG Jing, ZHENG Guo

Our domestic readers can subscribe to *Tourism Tribune* from the local post offices.

**Publication Code** 82 - 396

**The subscription address for our foreign readers:** China International Book Trading Corporation (Post Box No.399, Beijing)

**Subscription Code** M1153

© All rights reserved. Use of data and information from this publication is authorized provided source is acknowledged.

**E-mail:**lyxk@vip.sina.com

**Website:**www.lyxk.cbpt.cnki.net

旅游学刊<sup>®</sup>

# TOURISM TRIBUNE

A Journal of the National Social Science Foundation of China

One of the Highest International Impact Academic Journals of China (Humanities and Social Sciences)

An Authoritative Journal in Humanities and Social Science in China

A Journal Indexed in the CSSCI

国家社科基金资助期刊·中国最具国际影响力学术期刊(人文社科类)

全国中文核心期刊·中国人文社会科学研究AMI综合评价(A刊)权威期刊·CSSCI来源期刊

■ WANG Xinrui, LAI Qingqing, HUANG Yani

Imitation and Innovation: Research on Relational Embeddedness and Entrepreneurial Mode in Rural Tourism Destinations

■ TIAN Caiyun, GUAN Xiangtai, TIAN Huiweng

Spatial Distribution Characteristic and Its Influencing Factors of Key Rural Tourism Villages in the Yellow River Basin

■ LI Mengyao, YU Jia, XIE Yanjun

The Polarization and Transferring Tendency with the Food Experience among Tourists in Tibet

■ WEN Tong, WEN Litang, XIE Xiangxiang

The Effects of Team Members on Tourism Volunteers' Proactive Service Behavior from the Perspective of Empathy

ISSN 1002-5006

国内邮发代号: 82-396

国外订阅代号: M1153

本刊期价: 60.00元

